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ACTA NÚM. 10 

Comissió de Campus, Sostenibilitat i 
 Agenda 2030 
 
Javier Asensio Ruiz de Alda  
Albert Bonillo Martín 
Isidre Gibert González (en substitució d  
Juan Jesús Donaire Benito) 
Sergi Castells Segura 
Mònica Espejo Segura 
Antonio Espinosa Morales 
Xavier Gabarrell Durany 
Benet Gunsé Forcadell 
Virginia Luzón Fernández 
Susana Navas Navarro 
Cristina Palet Ballús  
Andreu Pompas Alcaraz 
Xavier Ramos Morilla 
Albert Texidor Martínez 
Begonya Sáez Tajafuerce 
Jaume Tintoré Balasch 
Olga Torres Hostench 
 

 
 
A les 9.30 h del dia 4 de juny de 2024, es 
reuneixen, en sessió ordinària, a la sala de Juntes 
de la Facultat de Ciències i Biociències (C1/066), 
sota la presidència del vicerector de Campus i 
Sostenibilitat, Xavier Gabarrell Durany, els 
membres de la Comissió de Campus, 
Sostenibilitat i Agenda 2030 assenyalats al 
marge. 
 

 

No assisteixen a la reunió Raúl Aragonés Ortiz, Ismael Ivan Blanco Fillola, Kevin Fernández 
Ramallo, Benjamín Lázaro Miranda i Esther Zapater Duque. S’han excusat d’assistir-hi 
Sílvia Altafaja Vela, Jordi Bartolomé Filella, Marta Bertrán Tarrés i Manel López Béjar. 

Hi assisteixen amb veu i sense vot Gonçal Badenes Guia i Rafael Requena Valiente.  

Hi assisteixen com a convidats José M. Martínez Expósito i Gerard González. 

Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 

 

Ordre del dia 

1. Aprovació de les actes de les darreres sessions  
2. Informe del vicerector de Campus i Sostenibilitat  
3. Informe de l’adjunt al Vicerectorat de Campus i Sostenibilitat per a les TIC  
4. Aprovació, si escau, de propostes d’actuació en relació al Pla Viabilitat 2021-2025 

del Servei Activitat Física  
5. Informació en relació al seguiment del Pla de Mobilitat 2018-2024 
6. Assumptes de tràmit 
7. Torn obert de paraules 

 

Desenvolupament de la sessió 

1. Aprovació de les actes de les darreres sessions 

Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Campus, Sostenibilitat 
i Agenda 2030 acorden aprovar l’acta de la sessió de 20 de febrer de 2024 i l’acta 
de la sessió extraordinària de 9 d’abril de 2024.  
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2. Informe del vicerector de Campus i Sostenibilitat 

El president comença fent un agraïment a totes les persones que van fer possible la 
Setmana SiS, la qual es va iniciar amb una ponència a càrrec del catedràtic del 
Departament de Psicologia Bàsica, Evolutiva i de l’Educació Jordi Fernández Castro, i va 
finalitzar amb una conferència del catedràtic de Geografia David Saurí.  

Destaca que des del programa Campus SiS es va passar l’auditoria per a la certificació de 
la FISU Healthy Campus, obtenint-se el segell platinum, que és el màxim. 

Pel que fa als espais públics, el president explica que a curt termini serà necessari disposar 
d’un reglament d’espais.  

Quant a l’aigua, informa que no s’està autoritzant l’ús d’aigua per a jocs d’aigua, donada la 
situació en què estem. Afegeix que, tot i que els embassaments d’aigua de Catalunya 
arriben al 30-31% de la seva capacitat, això suposa només un 5% més que l’any anterior, 
de manera que la UAB encara està en una situació delicada i no es vol abaixar la guàrdia 
amb la política d’estalvi d’aigua. Així mateix, el president comenta que s’estan mantenint 
reunions entre la DAIL i alguns tècnics d’Aigües de Barcelona per poder gaudir de les 
aigües reutilitzades. 

Pel que fa al soroll, explica que cada vegada hi ha més sensibilització. En aquest sentit, hi 
ha hagut unes quantes queixes, algunes d’elles en relació amb la parada d’autobusos. El 
president recorda que les parades més llargues, de tres-quatre minuts, han de fer-se amb 
el motor apagat. És per això que el president demana que, quan es detectin sorolls que no 
haurien d’existir, es documentin, per poder gestionar les millores oportunes o les queixes 
a les empreses responsables.  

Així mateix, a mesura que l’Espai SiS es vagi ampliant, pot ser que vagin sorgint problemes 
de convivència. D’aquesta manera, demana que, quan es tingui coneixement d’activitats 
que es duen a terme en aquests espais sense autorització, es comuniqui, per poder actuar.  

Pel que fa a l’avaria de Renfe, el president informa que el Campus continuarà tenint 
problemes d’accés per aquesta via fins a una data que no saben precisar. Des del moment 
que es va tenir coneixement de l’avaria, es va començar a treballar per oferir solucions 
alternatives, amb autobusos llançadora des de Cerdanyola Universitat fins al Campus i es 
mantingué un contacte directe amb RENFE.  

Seguidament el president fa saber que ja s’han començat a dur a terme les diferents 
actuacions de la política climàtica de la UAB. 

Per acabar, explica que properament començaran la ronda de reunions amb deganats i 
direccions d’escoles per recollir les propostes per al PIU 2025. La idea és tenir aquesta 
tasca acabada abans del 15 de juliol.  

Tot seguit, el president obre un torn de paraules.  

Els membres de la Comissió discuteixen sobre el soroll que es genera als espais SiS. En 
concret, es demana que, en comptes de traslladar la responsabilitat d’haver-ho de 
comunicar cada cop que hi hagi soroll en aquests espais, el més eficient seria que es 
tingués en compte el calendari docent a fi de programar les activitats que s’hi duen a terme 
fora d’aquest horari, ja que tota activitat que s’hi faci durant l’horari docent genera soroll i, 
per tant, molesta les facultats veïnes. Es respon que no es pretén traslladar la 
responsabilitat als despatxos o aules, sinó que l’important és que es millori la coordinació, 
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sobretot respecte a les actuacions que no han estat autoritzades per la UAB, perquè 
aquestes activitats sí que es poden prevenir. En relació amb les activitats autoritzades, 
considera que també és important que tots ens coordinem i establim uns paràmetres 
objectius de sensibilitat al soroll. 

Pel que fa a l’aigua, es pregunta sobre l’estat de plantació d’arbres a l’espai nord. El director 
de la DAIL respon que encara hi ha la prohibició de regar arbres amb aigua de xarxa, 
excepte amb el reg a goteig. A més, els arbres acabats de plantar necessiten un reg de 
reforç i s’han de plantar en condicions idònies.   

Així mateix, es pregunta si a la UAB tindrem la instal·lació preparada per poder rebre l’aigua 
reutilitzada, un cop arribi el moment. El president respon que s’està ampliant la xarxa, en 
espera de tenir la connexió. De moment la connexió no es tindrà fins d’aquí a un parell 
d’anys, però sí que s’hi està treballant per tenir tot el Campus preparat en el moment que 
arribi. El president informa que aquest punt li agradaria poder-lo desenvolupar en una altra 
sessió d’aquesta Comissió.  

Alguns membres de la Comissió comenten que és important seguir treballant en els 
accessos al Campus, ja que qualsevol dificultat o impediment té impacte en l’assistència 
de l’estudiantat.  

Finalment, es pregunta sobre l’electrificació de la mobilitat pública i privada, tant sobre els 
autobusos elèctrics com per facilitar els sistemes de càrrega de la mobilitat privada, fent-
los més econòmics i més accessibles (amb més places). Es respon que l’electrificació dels 
busos s’haurà de tenir en compte de cara a la següent licitació. La pròxima licitació que 
s’està plantejant és amb autobusos híbrids, no elèctrics purs, ja que encareix molt la 
infraestructura. L’acció important en aquest tema serà per discutir el proper pla de mobilitat. 

 

3. Informe de l’adjunt al Vicerectorat de Campus i Sostenibilitat per a les TIC 

El president dona la paraula a l’adjunt al Vicerectorat de Campus i Sostenibilitat, que fa un 
resum de les accions que han acomplert els últims mesos i les línies principals d’actuació. 
Així mateix, aprofita per fer un agraïment als Serveis de Direcció TIC de la UAB, amb qui 
tenen una comunicació fluida.  

Seguidament, informa sobre les actuacions més importants que han dut a terme. Destaca 
l’establiment del Comitè de Seguretat TIC a la UAB, que té l’encàrrec de revisar i fer una 
proposta d’actualització de la normativa de seguretat de la UAB, identificant riscos de 
seguretat i trobant controls de seguretat per reduir aquests riscos. En el marc d’aquest 
comitè, han implementat l’Esquema Nacional de Seguretat (ENS), que inclou els principis 
bàsics i requisits mínims que es demanen a les universitats per permetre una protecció 
adequada a la informació i als nostres serveis. Com a resultat de la implementació d’aquest 
esquema, s’ha hagut de revisar la normativa de seguretat. Així mateix, comenta que han 
passat una auditoria dels sistemes segons l’ENS i van obtenir la certificació de conformitat 
el 30 d’abril de 2024. Així doncs, actualment la UAB ja forma part del grup d’universitats 
espanyoles que han obtingut aquest certificat.  

També explica que, conjuntament amb el vicerectorat d’Organització, estan revisant i 
definint els criteris de priorització i seguiment en relació amb els projectes de transformació 
digital. Informa que hi ha hagut una convocatòria el 2024 i actualment estan revisant com 
poden definir les prioritats per a la pròxima convocatòria.  

Tot seguit, comunica que han definit com a objectiu la revisió de la qualitat de la 
connectivitat de la xarxa internet als centres, i ja hi estan treballant.  
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Així mateix, comenta que han participat a les Jornades CRUE Digitalització, focalitzades 
en el govern de les dades.  

Per acabar, explica que estan coordinant un grup d’interès d’eines d’intel·ligència artificial, 
tant en docència com en gestió.   

El president obre un torn de paraules. Es demana informació actualitzada en relació amb 
el pla de telefonia. El gerent respon que s’està fent una prova pilot, però que les accions 
que s’havien pensat no estan sent tan fructíferes com s’esperaven. El director de TIC 
afegeix que a la baixa cobertura que hi ha al Campus s’hi han sumat altres problemes 
tècnics. Amb l’antena nova, s’ha de comprovar la cobertura i veure en quin punt s’hauria 
de reforçar. Així mateix, aclareix que no es podia desplegar una solució basada en telèfons 
mòbils amb una cobertura tan dolenta. D’altra banda, explica que també s’han trobat 
dificultats relatives a les reticències que genera el canvi de funcionament.  

Es pregunta sobre si hi ha novetats o un calendari referent al Pla pilot de compra conjunta 
dels equipaments, en especial pel que fa a les impressores. Es respon que s’està fent un 
disseny per veure quins són els més adequats.  

Així mateix, es demana més detall respecte al pla de compatibilitat de la xarxa wifi. El 
director de TIC respon que estan tenint molt mala sort, ja que tenen un problema amb els 
punts d’accés. Alguns d’ells estan molt obsolets i altres que han sigut renovats tenen 
problemes de firmware (tenen interferències). I això passa mentre renoven tota la xarxa wifi 
del Campus.  

Es pregunta si es podria saber l’estat dels diferents procediments de transformació digital 
que hi ha en cartera. Es contesta que la idea és poder-ho compartir i que hi estan treballant.   

La vicerectora de Comunicació i de Cultura comenta que des de les TIC estan treballant en 
el butlletí de les TIC, en la línia d’aconseguir una comunicació més fluida i entenedora amb 
la comunitat, però no es vol avançar gaire res més fins que no tinguin a punt el primer 
número del butlletí.  

  

4. Aprovació, si escau, de propostes d’actuació en relació al Pla Viabilitat 2021-2025 del 
Servei Activitat Física  

El president explica que el Servei d’Activitat Física té una comissió de persones usuàries 
del SAF, la qual es reuneix com a mínim un cop l’any, i que la pròxima reunió està 
convocada per al 17 de juny. 

Seguidament, informa que el Pla de viabilitat del SAF va ser aprovat per la Comissió 
Econòmica del Consell Social del 7 de maig de 2021. En aquell moment, es venia d’una 
pandèmia, en què hi havia hagut un tancament i una baixada d’usuaris. És per això que es 
van fixar dues accions encaminades a incentivar i reflotar el SAF: 1) la promoció gratuïta 
inicial del mes d’abril a l’agost del 2021, en plena pandèmia, i 2) les quotes rebaixades, per 
posar l’èmfasi en el creixement del col·lectiu d’estudiants (per triplicar el nombre d’abonats). 
Aquest pla de viabilitat s’ha anat seguint fins a dia d’avui. No obstant això, actualment, amb 
l’evolució dels abonats, el SAF està arribant a un punt de saturació. S’està produint un 
estancament dels abonaments a causa de la saturació de la sala de fitnes.  

D’altra banda, el president explica que un dels punts de l’acord de la Comissió Econòmica 
del Consell Social era impulsar i definir una estratègia de la UAB en l’àmbit esportiu, la qual 
encara no ha estat definida.  

És per això que es vol treballar en dues propostes d’actuació, en els termes que estableix 
l’annex núm. 1.  
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Seguidament, el president obre un torn de paraules. Es discuteix sobre unes quantes 
propostes que es podrien implantar per solucionar el problema d’espais del SAF.  

Així mateix, es demanen aclariments sobre el gràfic que s’ha exposat pel que fa al nombre 
d’abonats. Es respon que hi ha un petit error als nombres, perquè faltaria afegir-hi les xifres 
referents als estudiants. Aquest error s’esmenarà per aprovar correctament el document.   

Es demana si la saturació de la sala de fitnes ve provocada perquè és la primera opció dels 
usuaris o perquè hi van en no poder dirigir-se a altres sales que ja estan ocupades. El 
director del SAF respon que el 56-58% de les persones que entren al SAF van a la sala de 
fitnes. Així mateix, afegeix que un dels motius pel qual es donen de baixa les persones és 
perquè la sala de fitnes està plena, tal com mostren els resultats de les enquestes que fan 
a les persones que es donen de baixa.  

També es pregunta sobre l’abonament familiar. Es respon que l’abonament familiar tenia 
sentit abans de fer el canvi de tarifes. Actualment, però, els preus han baixat i deixa de tenir 
sentit. Tot i això, encara mantenen els abonaments familiars previs al 2021.  

Altrament, es pregunta si es tindrà en compte l’opinió de les persones abonades per establir 
les mesures que corresponguin. Es contesta afirmativament. El director explica que tenen 
canals d’informació, que van des d’enquestes de satisfacció, Opina SAF, fins a la comissió 
de persones usuàries. Així, explica que la priorització d’unes activitats dirigides sobre les 
altres va en funció de la demanda que tingui cada activitat, així com dels monitors que 
tenen disponibles.   

Es pren nota de les propostes que fan alguns membres de la Comissió.  

Per assentiment, les persones membres de la Comissió de Campus, Sostenibilitat 
i Agenda 2030 acorden el següent:  
 

PRIMER.- Aprovar les propostes d’actuació en relació al Pla Viabilitat 2021-2025 del 
Servei Activitat Física, de conformitat amb l’Annex núm. 1.  

SEGON.- Encarregar al vicerector de Campus i Sostenibilitat l’execució i el 
seguiment d’aquest acord. 

 

5. Informació en relació al seguiment del Pla de Mobilitat 2018-2024 

El president informa sobre els diferents esdeveniments i informacions rellevants que han 
tingut lloc respecte a la mobilitat a la UAB.  

Així, explica que el 14 de maig d’aquest any es va celebrar la reunió de la Taula de Mobilitat, 
amb la presència dels diferents agents que hi intervenen, entre d’altres, agents socials, les 
empreses de transport interurbà més importants, la Generalitat de Catalunya, l’AMB, 
estudiants i la síndica de greuges de la UAB. Així mateix, comunica que s’ha fixat la pròxima 
reunió per al 13 de novembre de 2024.  

Seguidament, fa saber alguns dels reptes que han format part de les activitats de la 
Setmana SiS a la UAB (repte de la bicicleta, taller d’arreglar bicicletes etc.) i els resultats i 
el seguiment d’aquestes actuacions.  

A continuació, el president fa referència al seguiment de la qualitat del servei interurbà i 
incideix en el fet que les reunions de seguiment que s’han mantingut amb Transports de la 
Generalitat i les empreses afectades no han estat tan fructíferes com li hauria agradat.  

També recorda que existeix el web del cotxe compartit.  
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Seguidament, informa sobre el projecte de recuperació del bus històric de la UAB que s’està 
posant en marxa, a fi de recuperar patrimoni històric de la UAB en un espai mòbil 
d’exposicions i un plató de gravació. 

En relació amb el Pla de mobilitat 2018-2024, explica que les empreses o centres de més 
de 200 treballadors n’han de tenir un. No obstant això, el seu compliment no és obligatori, 
sinó que seria un full de ruta, una declaració d’intencions. Informa que el nivell d’aplicació 
del Pla de mobilitat de la UAB està al 60% de les mesures d’actuació inicialment 
plantejades. És important matisar que de vegades no depenen 100% de la nostra 
Universitat sinó d’altres administracions públiques, de manera que hi ha part del 
compliment que no recau exclusivament en la UAB. També informa que és en el context 
del pròxim Pla de mobilitat que s’ha de plantejar la inclusió del cotxe elèctric.  

Així mateix, comenta que s’han posat en marxa noves línies d’autobús interurbà. Afegeix 
que, si es compara la connexió que es tenia el 2016 amb la d’ara, es pot veure que ha 
augmentat substancialment. Tot i això, se segueix treballant per millorar encara més les 
connexions amb la UAB.  

El president obre un torn de paraules en què es demana més informació sobre el cotxe 
compartit. El cap de servei de la Unitat de Mobilitat respon que disposen d’una pàgina web 
limitada, tot i que és eficient i eficaç. Aquesta pàgina només funciona per trobar les 
persones que hi ha inscrites i saber de quin municipi són. Ara bé, no permet saber els 
nombres reals. S’està treballant en uns incentius per a la utilització d’aquesta eina.  

Seguidament es demana si existeix un posicionament sobre una possible ampliació de la 
línia de FGC. Es respon que actualment encara no hi ha cap posicionament institucional 
en aquest sentit.  

 

6. Assumptes de tràmit 

No n’hi ha. 
 

7. Torn obert de paraules 

No n’hi ha. 
 

A les 11.57 hores el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 

 

 
 
La secretària Vistiplau 
 El president 
 


